



សម្រាប់ការចេញផ្សាយបន្ទាន់

**គណៈកម្មការទន្លេមេគង្គ ប្រកាសចាប់ផ្តើមអនុវត្តគម្រោងរួមគ្នាចំនួនពីរ ដើម្បី
គ្រប់គ្រងធនធានក្នុងអាងទន្លេមេគង្គ ឱ្យកាន់តែប្រសើរជាងមុន និងឆ្លើយតប
ចំពោះបញ្ហាគ្រោះទឹកជំនន់ និងគ្រោះរាំងស្ងួត**

ទីក្រុងវៀងច័ន្ទ ប្រទេសឡាវ ថ្ងៃទី ១៧ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៨ – គណៈកម្មការទន្លេមេគង្គ បានប្រកាសអនុវត្តគម្រោងរួមគ្នាចំនួនពីរ ដែលគម្រោងមួយនឹងត្រូវអនុវត្តរួមគ្នា ដោយប្រទេសកម្ពុជា និងប្រទេសឡាវ ហើយគម្រោងមួយទៀតដោយប្រទេសកម្ពុជា និងប្រទេសថៃ ដើម្បីគ្រប់គ្រងធនធានក្នុងអាងទន្លេមេគង្គ ឱ្យបានកាន់តែប្រសើរជាងមុន និងឆ្លើយតបចំពោះបញ្ហាទឹកជំនន់ និងគ្រោះរាំងស្ងួត។ ការប្រកាសចាប់ផ្តើមអនុវត្តគម្រោងនេះ ត្រូវបានធ្វើឡើងនៅក្នុងកិច្ចប្រជុំមួយ កាលពីថ្ងៃម្សិលមិញនេះ នៅក្នុងទីក្រុងវៀងច័ន្ទ។

ក្រោមការឧបត្ថម្ភថវិកាពីរដ្ឋាភិបាលអាល្លឺម៉ង់ តាមរយៈទៅភ្នាក់ងារសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិអាល្លឺម៉ង់ (GIZ) គម្រោងទាំងពីរនេះ ផ្តោតការយកចិត្តទុកដាក់លើការរៀបចំផែនការអភិវឌ្ឍន៍ឆ្លងដែន សម្រាប់គ្រប់គ្រងធនធានទឹកក្នុងតំបន់ល្បាក់ខោន ដែលមានទីតាំងស្ថិតនៅចន្លោះប្រទេសកម្ពុជា និងប្រទេសឡាវ ព្រមទាំងពិនិត្យតាមដានផលប៉ះពាល់បរិស្ថាន ដោយសារគម្រោងទំនប់វារីអគ្គិសនីដងសាហុង និងការវាយតម្លៃនិងរៀបចំផែនការរួមគ្នា សម្រាប់គ្រប់គ្រងទឹកជំនន់ និងគ្រោះរាំងស្ងួត នៅតំបន់ព្រំដែន កម្ពុជា និងថៃ ដែលជាតំបន់ទទួលរងទឹកជំនន់ញឹកញាប់។

លោក Pham Tuan Phan ប្រធានប្រតិបត្តិនៃលេខាធិការដ្ឋានរបស់គណៈកម្មការនេះ បានមានប្រសាសន៍ថា “យើងមានសេចក្តីសោមនស្សរីករាយ ដែលគម្រោងអនុវត្តរួមគ្នាទាំងពីរនេះអាចទាក់ទាញការគាំទ្រថវិកា ហើយឥឡូវនេះ អាចចាប់ផ្តើមអនុវត្តបាន។ គម្រោងទាំងនេះ នឹងនាំឱ្យមានការវិនិយោគរួមគ្នា ដើម្បីបង្កើនសន្តិសុខធនធានទឹក និងគាំទ្រដល់ការអភិវឌ្ឍសង្គមសេដ្ឋកិច្ច នៅក្នុងតំបន់គម្រោងតាមបណ្តោយព្រំដែនទាំងនេះ និងសាយភាយផលជះដល់តំបន់ជុំវិញផងដែរ។”

GIZ គឺជាដៃគូអភិវឌ្ឍន៍យូរអង្វែងរបស់គណៈកម្មការទន្លេមេគង្គ ដោយបានចូលរួមយ៉ាងសកម្មក្នុងការផ្តល់ការគាំទ្រដល់ស្ថាប័ននេះ ក្នុងវិស័យការងារជាច្រើន ដូចជា ការគ្រប់គ្រងធនធានទឹកចម្រុះ ការកាត់បន្ថយគ្រោះរាំងស្ងួត ការប្រែប្រួលអាកាសធាតុ ការអភិវឌ្ឍវារីអគ្គិសនីប្រកបដោយចីរភាព កំណែទម្រង់ស្ថាប័ន និងការបញ្ជ្រាបយេនឌ័រ។

លោក Bertrand Meinier នាយកកម្មវិធីសហប្រតិបត្តិការ MRC - GIZ មានប្រសាសន៍ថា “ប្រទេសអាល្លឺម៉ង់ ផ្តល់សារៈសំខាន់ដល់ការអនុវត្តគម្រោងឆ្លងដែន ក្រោមការសម្របសម្រួលរបស់ គណៈកម្មការទន្លេ

មេគង្គ ដែលជួយជំរុញឱ្យមានការបង្កើនកិច្ចសហប្រតិបត្តិការរវាង និងក្នុងចំណោមប្រទេសជាសមាជិករបស់ គណៈកម្មការនេះ។”

គម្រោងអនុវត្តរួមគ្នាទាំងពីរនេះ ដែលនឹងត្រូវអនុវត្តរយៈពេលមួយឆ្នាំដំបូង ពីខែមេសា ឆ្នាំ២០១៨ ដល់ខែមិនា ឆ្នាំ២០១៩ ស្ថិតនៅក្នុងចំណោមគម្រោងទាំងប្រាំ ដែលត្រូវបានរៀបចំឡើង ដោយប្រើប្រាស់យុទ្ធ សាស្ត្រអភិវឌ្ឍន៍អាងទន្លេបច្ចុប្បន្ន។ គម្រោងទាំងនេះក៏ត្រូវបានកំណត់ដាក់ចេញ និងឯកភាពនៅក្នុងផែនការ របស់ប្រទេសនីមួយៗផងដែរ។ ប្រទេសជាសមាជិក នឹងប្រើប្រាស់គម្រោងទាំងនេះ ដើម្បីលើកកម្ពស់កិច្ចសហ ប្រតិបត្តិការឆ្លងដែន ជុំវិញការរៀបចំផែនការ និងគ្រប់គ្រងធនធានទឹក ដើម្បីផ្តល់អត្ថប្រយោជន៍ដល់គ្នាទៅវិញ ទៅមក។

ពីឆ្នាំ២០១៣ ដល់ឆ្នាំ២០១៦ នៅពេលរៀបចំអភិវឌ្ឍន៍គម្រោងអនុវត្តរួមគ្នាទាំងនេះ លេខាធិការដ្ឋាន របស់គណៈកម្មការនេះ បានសម្របសម្រួលកិច្ចពិភាក្សាជាច្រើន ជាមួយនឹងប្រទេសជាសមាជិក ក្រោម ក្របខ័ណ្ឌនៃអតីតកម្មវិធីផែនការអភិវឌ្ឍន៍អាងទន្លេ (BDP) ផ្អែកទៅតាមលទ្ធផលដែលទទួលបានពីការពិនិត្យ ឡើងវិញ និងការវាយតម្លៃរបស់គណៈកម្មការ និងផែនការជាតិរបស់ប្រទេសជាសមាជិក ។

ក្នុងកិច្ចប្រជុំប្រកាសចាប់ផ្តើមការអនុវត្តគម្រោង ដែលបញ្ចប់ទៅកាលពីថ្ងៃម្សិលមិញ ក៏មានការពិភាក្សា អំពីការរៀបចំអនុវត្តគម្រោងទាំងនេះ រួមទាំងរបៀបសម្រាប់គ្រប់គ្រងគម្រោងនេះផងដែរ។

កំណត់សម្គាល់សម្រាប់និពន្ធនាយក៖

គណៈកម្មការទន្លេមេគង្គ គឺជាស្ថាប័នអន្តររដ្ឋាភិបាល ដែលមានតួនាទីជំរុញលើកកម្ពស់កិច្ចពិគ្រោះ យោបល់ និងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការថ្នាក់តំបន់នៅក្នុងតំបន់អាងទន្លេមេគង្គខ្សែទឹកខាងក្រោម ដែលត្រូវបាន បង្កើតឡើងក្នុងឆ្នាំ ១៩៩៥ ផ្អែកទៅតាមកិច្ចព្រមព្រៀងទន្លេមេគង្គ រវាងប្រទេសកម្ពុជា ឡាវ ថៃ និងវៀតណាម។ ស្ថាប័ននេះ បំពេញតួនាទីជាវេទិកាថ្នាក់តំបន់សម្រាប់ការទូតទឹក ក៏ដូចជាជាមជ្ឈមណ្ឌលប្រមូលផ្តុំចំណេះដឹង អំពីការគ្រប់គ្រងធនធានទឹក ដើម្បីការអភិវឌ្ឍតំបន់នេះប្រកបដោយចីរភាព

-ចប់-

សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែម សូមទាក់ទង៖
លោក មាស សុភក្រ្ត
អ៊ីម៉ែល៖ sopheak@mrcmekong.org
ទូរស័ព្ទ៖ +856-21-263263, ភ្ជាប់បន្ត 4607
ទូរស័ព្ទដៃ៖ +856-20-77779168